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INZERCE

Koupím
TERA-VARI, MF-70, TZ4K, MT8 koupím T:
603 897 100273536

Vykoupím všechny hodinky, hodiny, budíky.
T.777311101273741

Solventní sběratel koupí větší sbírku poštov-
ních známek, filatelie. 774913398 273916

Koupím housle, violu, violoncello, kontrabas
i poškozené. T: 739907598274222

Soudní znalec zdarma ocení obrazy, znám-
ky, dopisy, pohledy, mince, bankovky. Sbírky
i jednotlivosti též rád koupím a platím nejvyš-
ší ceny. Ihned, profesionálně, 24 hodin den-
ně. Tel: 608709299274405

Pianino nebo křídlo. 602366831274550

Klavír Bösendorfer nebo jiný. T: 602366831 274585

Celou knižní pozůstalost. T: 605383169274620

Poválečnou grafiku. T: 605383169274655

Umění a starožitnosti
Slovenské obrazy prodáte nejlépe na Slo-
vensko. T.00421905659148, art@degas.sk269425

P
řivedl do Česka největší at-
letické hvězdy, od Usaina
Bolta až po Armanda Du-
plantise. JemanažeremZla-
té tretry a dalších mítinků,

ale zároveň agentem skupiny před-
ních atletů. Alfonz Juck se pohybu-
je desítky let v zákulisí královny
sportů, o kterémá až encyklopedic-
ké znalosti, takže nyní v Česku a na
Slovensku nenajdete většího atletic-
kého experta. Právě proto však vidí
také neduhy, s nimiž jeho sportmu-

sel a musí bojovat. Také o nich se
na světovém šampionátu v Buda-
pešti rozhovořil.

Startovné, které organizátořimí-
tinků platí atletům, v posled-
ních letech výrazně pokleslo.
Trápí vás to?
Ano. Když vidím, jaké jsou příjmy
v jiných srovnatelných sportech, jde
z pohledu atletiky o katastrofu. Ne-
mám tím na mysli jen startovné, ale
i prémie na závodech. Jen si vezmě-
te naši vrcholnou sérii Diamantovou
ligu. Když na ní skončíte třeba sed-
mý, dostanete jen 750 dolarů. Při-
tom jde o závody nejvyšší úrovně.

Co je podle vás na vině?
Skutečnost, že se atletice nedaří vy-
generovat zdroje v té byznysové ko-
munitě, která byměla mít zájem do
ní investovat. Potenciální sponzoři
nevidí dostatečný přínos. To chce
teď Sebastian Coe (prezident mezi-
národní federace) změnit. Říká: Mu-
síme se soustředit na kvalitu.

Kormidlo atletiky přebral v roce
2015. O jejím tehdejším stavu pro-
hlásil, že byla potápějící se lodí,
kterou musel nejprve zachránit.
I vy jste viděl situaci tak černě?
Ano. Však si představte, že Coe byl
pár dní v úřadu a přišla mu tam
francouzská policie.

Kvůli obří korupci předchozího
šéfa federace Diacka.
A do toho bobtnala kauza ruského
dopingu, která byla s Diackem úzce
propojená. Řešila se i podezření na
doping jinde. Coe pochopil, že musí
nejdřív svůj sport očistit a až pak se
může věnovat modernizaci soutěží.
Vyhodil Rusy a pro boj s dopingem

vytvořil Jednotku pro bezúhonnost
atletiky. Což bylo naprosto klíčové.

Proč?
Oddělil tím pravomoci. Omezil ne-
gativní vliv nejvyšších funkcionářů
federace na nejrůznější kauzy. Ne-
šlo jen o případ Diacka kryjícího
ruský doping. Stačí připomenout
předchozího prezidenta Nebiola
a kauzu Evangelisti (tlačil na pod-
vodné změření délky skoku, aby ital-
ský dálkař získal medaili na MS 1987
v Římě). Ovlivňování ze stranymoc-
ných se vždycky dělo.

V čem se atletika za deset let Coe-
ovy vlády nejvíc změnila?
V lidech v jejím vedení. Jsou mno-
hem důkladněji prověřováni. Také
tady, při kongresu v Budapešti, mu-
sel každý kandidát do vedoucích
funkcí v atletice projít velmi detail-
ním posouzením své minulosti ne-
závislými komisemi.

Daří se zároveň i vymést doping?
To se nedá. Ale Coe vykazuje obrov-
skou snahu. Atletika má nejpropra-
covanější systém boje proti dopin-
gu fungující i za cenu, že ti poctiví
na tento boj doplácejí omezením
osobní svobody.Musí neustále vypi-
sovat, kde je komisaři mohou najít,
dávat o sobě vědět 24 hodin denně.
Taková je daň za větší čistotu spor-
tu. Nedá se ale říct: Teď to vzdává-

me, ať si každý dělá, co chce. Síť se
musí neustále vylepšovat. Protože
lidé, kteří chtějí podvádět, jsou všu-
de. Ve sportu, v politice, kdekoliv.
Je iluzí myslet si, že přijde den, kdy
všechno bude liliově čisté.

Coe dostal při volbách preziden-
ta federace 192 ze 195 hlasů. Je at-
letika skutečně tak jednotná?
Ano, teď ano. Ještě v roce 2015 proti
němu kandidoval Sergej Bubka a zís-
kal solidní počet hlasů, jenže situa-
ce se změnila – i co se týče Ukrajince
Bubky (je kritizován, že jeho společ-
nost dodává benzin do Ruskem oku-
povaných území). Neexistuje mo-
mentálně nikdo jiný, kdo by se tak
jasně profiloval, jako je Coe. Nikdo
nepřichází s lepšími idejemi než on
a nemá takové charizma lídra.

Přesto, překvapilo vás, že měl
ve volbách až takmohutnoupod-
poru, i když zopakoval svůj ne-
kompromisní postoj proti návra-
tu Rusů do soutěží? Protože ruš-
tí funkcionáři tvrdí, žemnozí de-
legáti z Afriky či Asie si jejich ná-
vrat přejí.
Ale jaká je výpovědní hodnota
toho, co Rusové říkají? Všechno vy-
kládají jen tak, jak se jim hodí, to je
jejich propaganda. Vždy takoví byli
i za komunismu. Jiné názory neu-
znávali a vše obraceli ve svůj pro-
spěch. Ovšem v postoji vůči Rusku

je nyní atletika opravdu silná a jed-
notná.

Na rozdíl od jiných odvětví.
Jsou takové sporty, jejichž prezi-
denti jsou spřízněni s Ruskem
– jako box nebo šerm. Také ve střel-
bě je v Evropě silný ruský vliv. Ale
Coeovi nemůže nikdo vytýkat, že
by byl ohledně Ruska zásadový
z nějakých jiných důvodů než jsou
ty, o kterých mluví. On opravdu sil-
ně vnímá, že Rusko zaútočilo na ji-
nou zemi a že atleti Ukrajiny a Rus-
ka se nemohou utkávat, když proti
sobě bojují jejich bratři a sestry.

Hovoří se o jehomožné kandida-
tuře na prezidenta MOV v roce
2025, proti klice Thomase Ba-
cha. Dojde k ní?
Zatím ji nepotvrdil. Ale já si mys-
lím, že kandidovat bude.

Má za sebou takovou sílu, aby
byl zvolen? Bach ho nyní za své-

ho nástupce nechce, dost možná
i právě kvůli Coeovým protirus-
kým postojům.
Bude to chtít spoustu Coeovy aktivi-
ty. A hlavně musí nejdříve oficiálně
vyhlásit, že jde do toho. Osobně
bych byl radši, kdyby zůstal prezi-
dentem atletiky až do konce svého
posledního mandátu v roce 2027.
Ale chápu ho. Pokud by ho v roce
2025 skutečně zvolili šéfem MOV,
své atletické prezidentování by před-
časně ukončil a řízením federace by
byla dočasně pověřena kolumbijská
místopředsedkyně Restrepová.

Současné atletice evidentně chy-
bí k větší popularitě osobnost
typu Bolta. Vidíte někoho, kdo
by v jeho stopáchmohl jít?
Vítěz stovky Lyles si snaží budovat
velké charizma. Pochopil, co mu
lidé radí, tedy že dnes jen rychle bě-
hat nestačí. Aleměl by kvůli popula-
ritě i víc startovat v Evropě.

Pokračování na str. 15

Znáte dobře
Zeměpis?

/slepemapy

Tomáš Macek
reportér MF DNES
v Budapešti

Jistota stabilní ceny dnes potěší každého.
Při koupi předplatného do konce září 2023
vám garantujeme neměnnou cenu na celý rok. Tak proč v budoucnu platit víc?
Více nawww.mfdnes.cz/garance nebo 225 555 522.

PŘEDPLATNÉ
MF DNES

Nabídka platí
do 30. 09. 2023

pro nové předplatitele
při koupi celoročního

předplatného
i jednotlivých dnů

na celý rok.

Podvody
se dějí
všude
Alfonz Juck o bitvě za čistší
atletiku i chystaných změnách.

Stíhá leccosCobymanažer Zlaté tretry dostal Alfonz Juck doOstravy největ-
ší hvězdy včetně fenomenálního ArmandaDuplantise. Šampionát v Budapeš-
ti komentuje pro slovenskou televizi RTVS. Foto: Profimedia a TomášMacek


